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Zápis č. 4/2024 z jednání Komise pro cestovní ruch a partnerská města Rady města Chrudim 

 
Datum konání: 10. 9. 2024 – veřejné jednání 

Místo konání: Vodní zdroje Chrudim – U Vodárny 138 

Přítomni 

Členové komise (6) – Jan Doucek (předseda), Nick Svoboda, Libor Štumpf, Jitka Čermáková, Klára Habartová, Thaddeus 

Rejl      

Ostatní: Tomáš Černý (tajemník komise), Marika Komárková (host, předsedkyně kulturní komise) 

 

Nepřítomni (omluveni) – (2): Břetislav Oliva, Tibor Schwarz   

 

Program jednání 

 

1) Postup výběru loutek v rámci akce Za loutkami do Chrudimě 

2) Studie k nové expozici v baště Prachárna 

3) Body do rozpočtu města na rok 2025 

4) Nabídka EASYCAMPER PARK 

5) Navázání partnerské spolupráce s městem Alytus (Litva) 

6) Různé 

Předseda komise přivítal přítomné a konstatoval, že jednání bylo řádně svoláno dne 20. 8. 2024.   

1) Po úvodním slovu předsedy a schválení navrženého programu proběhlo představení postupu výběru loutek v rámci 

akce Za loutkami do Chrudimě, které schválila Rada města Chrudim dne 24. 6. 2024 usnesením R/320/2024. 

Letos vytipováni a obesláni tři potenciální zhotovitelé na rok 2025, postup vzhledem ke schválení materiálu během roku 

posunutý, proběhne v urychleném procesu, do konce září návrhy, v říjnu vyhodnocení návrhů v rámci komise pro cestovní 

ruch a partnerská města. 

Návrh poptat v dalších letech i ZUŠ, možnost ztvárnit typické loutky jako jsou kostlivec (smrtka), čert, princezna apod. 

M. Komárková, předsedkyně kulturní komise, předá tipy na umělce. 

2) Proběhlo představení studie k nové expozici v baště Prachárně (projekt z dotace IROP přes MAS Chrudimsko 

s názvem Stavební úpravy a zatraktivnění bašty Prachárna). Autorem studie je pan architekt Zíka. Projekt se skládá ze 

stavební části (včetně úprav schodiště a dalších dřevěných prvků) a přípravy expozice. Členové komise byli podrobněji 

seznámeni s návrhem expozice vč. rozpočtu (přízemí pro modely zbraní a osahání historických prvků opevnění, patro pro 

interaktivní expozici o hradebním systému s modelem města z r. 1600 a promítáním informací na stěnu kopule pomocí 

dataprojektorů, předpokládaná cena expozice: 487 000 Kč bez DPH).  

3) Předseda seznámil přítomné s návrhem bodů do rozpočtu města v rámci cest. ruchu na rok 2025 nad rámec 

každoročních záležitostí (marketingu, loutek apod.) – barokní hudba v růžové zahradě v Klášterních zahradách (nákup 

a instalace reproduktoru), vytvoření murálů – velkoformátových kreseb (veřejné záchody u divadla, betonová zeď 

u vstupu do Klášterních zahrad), studie využití staré radnice po odchodu městské policie. Dále byl diskutován návrh na 

nastavení mechanismů k výběru ubytovacích poplatků a jejich využití na rozvoj cestovního ruchu.  

Zároveň byl představen návrh (základní teze) k využití staré radnice (kromě TIC především interaktivní expozice k J. 

Resselovi). 

4) Předseda seznámil přítomné s nabídkou EASYCAMPER PARK – stání pro obytná auta. Členové se rozhodli vzít 

nabídku na vědomí. Pro případnou realizaci bude nutné najít vhodné místo. Padl návrh místa za zimním stadionem 

(napojení na sportovní areály, v blízkosti letní koupaliště, obchod, centrum v docházkové vzdálenosti). 

5) Projednán návrh na navázání partnerství s městem Alytus v Litvě. Představitelé Alytusu by měli zájem o spolupráci 

v oblastech cestovní ruch, odpadové hospodářství, sport, kultura a umění. Členové se shodli ohledně navázání partnerství 

na níže uvedených bodech. 
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1. Před zahájením spolupráce s dalším městem je nutné zrevidovat aktivity se stávajícími partnerskými městy – 

komise navrhuje vyzvat ostatní potenciálně zainteresované komise (školská, zdravotní, sociální, kulturní, životní 

prostředí aj.) k dodání návrhů možné spolupráce. Komise zároveň navrhuje vyzvat stávající partnerská města 

k zaslání jejich vize o spolupráci s městem Chrudim. Obecně není nutné mít mnoho partnerských měst s takřka 

nulovou spoluprací. Postačí jedno či dvě s intenzivně vytvořenými vazbami a spoluprací na mnoha úrovních. 

 

2. Nezbytnou součástí v případě navázaní partnerství s dalším městem je nutnost adekvátně navýšit rozpočet města 

v rámci kapitoly partnerských měst. Vzhledem k nemalé vzdálenosti současných partnerských měst jsou 

například jen náklady na dopravu tak vysoké, že nedovolují pravidelný fyzický networking. 

 

3. Dalším nezbytným bodem je nastavení jasné koncepce vedení města, co od partnerských měst očekává. Komise 

samotná nemůže být tvůrcem této koncepce, nicméně by měla mít poradní slovo při její tvorbě. Nutnou součástí 

je i stanovení pracovní náplně pro vybraného zaměstnance města, který by měl být hlavní kontaktní osobou 

a osobou, která bude zajišťovat jednotlivé aktivity, setkání. Komise nemůže nahrazovat částečný úvazek 

takového zaměstnance. 

 

4. Spolupráce se samotným městem Alytus samozřejmě možná je, ale komise v této spolupráci vidí dvě hlavní 

překážky. Tou první je vzdálenost přibližně tisíc kilometrů, která značně limituje networking především co se 

nákladů na dopravu týče. Druhou překážkou je zcela jasná jazyková bariéra, která opět omezuje úroveň a kvalitu 

následné spolupráce. 

 

5. V případě potřeby hledat nové partnerské město, navrhuje komise volit výrazně bližší destinace a zároveň města, 

která mají propojovací téma s Chrudimí – například téma loutek. 

 

6. Finální stanovisko v této otázce je vždy na vedení města Chrudim. 

6) Diskutována problematika zeleně ve městě, obecně nedostatečná zeleň, často nevhodně řešená, neudržovaná, jinde 

dobré – velké kontrasty. Problém především financí a roztříštěné správy – bude řešeno na komisi k životnímu prostředí 

(účast J. Doucka).  

Byla diskutována problematika upozornění na turistické cíle a navigace po městě (využití kašny – bronzový pás, možnost 

instalace nového kamenného prvku, případně instalace bronzových prvků v dlažbě – např. věž Mydlářovského domu, dle 

Znojma – navigace na rotundu), využití kruhových objezdů apod.  

Termín dalšího jednání: 

22. 10. 17:00 (veřejné jednání, Regionální muzeum v Chrudimi, Široká ul.). 

 

 

V Chrudimi dne 10. 9. 2024 zapsal Tomáš Černý 

 

 

          

Předseda: Jan Doucek 


